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ROI.0012.5.3.2018 

 

 

Protokół nr 20/18 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 10 sierpnia 2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pani Alicja Sadowska Przewodnicząca Komisji Środowiska  dnia  10 sierpnia 2018  roku  

o godzinie 10:30
 
otworzyła obrady Komisji  Środowiska. Powitała członków Komisji, oraz  

zaproszonych gości w  osobach Pani Elżbiety Achrem kierownika Działu Monitoringu 

Środowiska Delegatury we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy, Pana Zbigniewa 

Wądołowskiego – Prezesa Zarządu Wspólnoty Leśnej Rolników m. Kowala, Pani Moniki 

Leśniewskiej - Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych.   

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach 

uczestniczy 5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 

wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 19/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 29 maja 2018 r.  

5) Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku.  

6) Informacja o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Włocławskiego.  

8) Sprawy różne.  

9) Zakończenie obrad Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają propozycje do porządku 

obrad? Nie było żadnych propozycji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

komisja przyjęła  porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
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1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 19/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 29 maja 2018 r.  

5) Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku.  

6) Informacja o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Włocławskiego.  

8) Sprawy różne.  

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 19/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 29 maja 2018 r. 

 

Przewodnicząca Komisji  poinformowała, iż z posiedzenia komisji z dnia 29 maja 2018 roku 

został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół nr 19/18 z dnia  29 maja 2018 roku został 

przyjęty.  

 

 

5) Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Elżbietę Achrem   - kierownika Działu Monitoringu 

Środowiska Delegatury we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy o przedstawienie tematu. 

Pani Elżbieta Achrem - kierownik Działu Monitoringu Środowiska Delegatury we 

Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy poinformowała, że jeśli chodzi o monitoring powietrza to 

zgodnie z zasadą wyodrębniania stref, w województwie kujawsko-pomorskim wydzielono 4 

strefy: aglomerację bydgoską, miasto Toruń i Włocławek oraz strefę kujawsko-pomorską. 

Powiat włocławski znajduje się w strefie kujawsko-pomorskiej. Według klasyfikacji 

dokonanej ze względu na ochronę zdrowia ludzi wszystkie 4 strefy w województwie znalazły 

się w klasie C. Klasyfikacja stref ze względu na ochronę roślin okazała się korzystna dla 

strefy kujawsko-pomorskiej ze względu na SO2, NOx i O3, ponieważ uzyskała klasę A. 

Zanieczyszczeniem, którego stężenie w powietrzu najczęściej i na największym obszarze 

przekracza poziomy dopuszczalne jest pył zawieszony. Głównym jego źródłem jest spalanie 

paliw w sektorze mieszkaniowo-usługowym. Przyczyna wysokich stężeń WWA jest emisja 

niska, a proceder nielegalnego spalania przez mieszkańców odpadów komunalnych w 

paleniskach domowych potęguje problem przekroczeń obowiązujących norm. Na terenie 

powiatu włocławskiego w 2017 roku objęto monitoringiem dziewięć rzek: Zgłowiączkę, 

Chodeczkę, Lubieńkę, Rakutówkę, Kocieniec, Dunaj, Dopływ ze Świętosławia, Bachorza 

oraz Dopływ  Kowala. Na terenie powiatu włocławskiego głównymi punktowymi źródłami 

zanieczyszczenia rzeki Zgłowiączka w 2017 roku były oczyszczalnie ścieków w Lubrańcu i 

Brześciu Kujawskim oraz uzdrowisko Wieniec. Jeśli chodzi o rzeki Kocieniec, Chodeczka, 

Dunaj, Dopływ ze Świętosławia, Kanał Bchorze, Lubieńka, Rakutówka, Dopływ z Kowala,  

to stan rzeki oceniono w umiarkowanym stanie ekologicznym. W 2017 roku na terenie 

powiatu włocławskiego prowadzono badania jedynie Jeziora Borzymowskiego i Jeziora 

Goreńskiego. Na podstawie przeprowadzonych badań stwierdzono słaby stan ekologiczny. O 

klasyfikacji zadecydował indeks fitoplanktonowy PMPL oraz fosfor ogólny. Stan chemiczny 

jeziora oceniony był w 2015 r. jako dobry. Stan jednolitej części wód – Jezioro 
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Borzymowskie - oceniono jako zły. W przypadku jeziora Goreńskiego uwzględniając 

klasyfikację stanu chemicznego w biocie stwierdzono zły stan chemiczny  w tym zbiorniku. 

W 2017 roku na podstawie przeprowadzonych badań stwierdzono dobry stan ekologiczny, 

natomiast zły stan chemiczny skutkuje końcową oceną – zły stan wód. Za jeden z 

najpoważniejszych czynników zanieczyszczających obecne środowisko uznany został hałas. 

Na terenie powiatu włocławskiego w 2017 roku WIOŚ W Bydgoszczy Delegatura we 

Włocławku skontrolowała cztery zakłady w celu sprawdzenia uciążliwości hałasowej do 

środowiska zewnętrznego pochodzącej z prowadzonej działalności. Przeprowadzone 

kontrolne pomiary emisji poziomu hałasu do środowiska zewnętrznego wykazały 

dotrzymanie dopuszczalnych poziomów hałasu określonych w decyzjach o dopuszczalnym 

poziomie hałasu lub dopuszczalnych poziomów hałasu określonych w rozporządzeniu 

Ministra Środowiska z dnia 14.06.2007 r. w sprawie dopuszczalnych poziomów hałasu w 

środowisku (DZ.U. Nr 120 poz. 826 z późn. zm.). W zakresie monitoringu hałasu 

komunikacyjnego w 2017 roku zostały wykonane pomiary poziomu hałasu drogowego na 

obszarze powiatu włocławskiego w miejscowości Kowal. Nieznaczne przekroczenia 

dopuszczalnego poziomu dźwięku odnotowano w porze nocnej na stanowisku przy ul. 

Kościuszki 13 (o 0,5 dB). W pozostałych przypadkach nie zarejestrowano naruszenia klimatu 

akustycznego. Na koniec 2017 roku na ternie powiatu włocławskiego eksploatowane były 3 

składowiska odpadów:  

Składowisko w miejscowości Machnacz, gm. Brześć Kujawski tj. Regionalna Instalacja 

Przetwarzania Odpadów tzw. RIPOK, 

Składowisko w miejscowości Mielno-Lubieniec gm. Chodecz, 

Kwatera nr 2 składowisko w miejscowości Stary Brześć, gm. Brześć Kujawski. 

Składowisko w Starym Brześciu w chwili obecnej jest w trakcie uzyskania decyzji na 

zamknięcie. Po zakończonej rekultywacji jest 7 zamkniętych składowisk.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

Radny Mariusz Bladoszewski zapytał o składowisko w miejscowości Machnacz, czy jest to 

wielkość wystarczająca, czy będzie trzeba je rozbudowywać?  Mieszkańcy już kilkukrotnie 

zgłaszali problem zapachu. Czy jest to możliwe, żeby to zmienić? 

Pani Elżbieta Achrem - kierownik Działu Monitoringu Środowiska Delegatury we 

Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy poinformowała, że nie potrafi udzielić odpowiedzi na to 

pytanie, ponieważ tymi zagadnieniami zajmuje się Pani Kierownik Delegatury, ale nie mogła 

dzisiaj wziąć udziału w posiedzeniu. Kierownik zobowiązała się do przekazania tego pytania i 

odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

Przewodnicząca Komisji  powiedziała, że jeśli chodzi o ochronę środowiska to podstawą jest 

edukacja od samego początku. Przewodnicząca Komisji powiedziała, że jest za tym, aby 

wprowadzić szerszą edukację w zakresie ochrony środowiska. Można byłoby to 

przeprowadzać również w formie konkursów oraz w formie innych zajęć aktywizujących. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy jest możliwe przygotowanie takiego podstawowego 

zakresu informacji, które mogłyby być wykorzystane na lekcjach wychowawczych przez 

nauczycieli różnych specjalności?  Czy WIOŚ taki podstawowy zakres wiedzy mógłby 

konkretnie przygotować?  

Pani Elżbieta Achrem - kierownik Działu Monitoringu Środowiska Delegatury we 

Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy poinformowała, że można byłoby przygotować taką 

prezentację multimedialną. 

Przewodnicząca Komisji  powiedziała, że byłoby to cenną informacją i docierałoby to do 

zarówno uczniów szkół podstawowych jak i szkół ponadpodstawowych.  

Przewodnicząca Komisji zapyta, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji o 

stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 
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Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku została przyjęta. 

Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2017 roku stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

 

6) Informacja o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu jest obecny Pan 

Zbigniew Wądołowski – Prezes Zarządu Wspólnoty Leśnej Rolników m. Kowala, którego 

poprosiła o przedstawienie tematu.  

Pan Zbigniew Wądołowski – Prezes Zarządu Wspólnoty Leśnej Rolników m. Kowala 
poinformował, że w roku 2017 odnowiono zrąb zupełny w oddz. 13 ha na pow. 1 ha. 

Zalesiono haliznę na pow. 1 ha i część nieużytków. Poprawki przeprowadzono na pow 2 ha. 

Pielęgnację upraw wykaszarką i kosą chemiczną wykonano na pow. ok 3 ha. Czyszczenie 

późne w oddz. 22 prowadzono na pow. ok 3 ha, a trzebież wczesną w oddz. 18 ha na pow. 

ok. 4 ha. Trzebież późną z pozyskiem wałków opałowych prowadzono na pow. ok 20 ha w 

oddz. 10 i 11 a następnie w oddz. 5 na pow ok. 4 ha. Jesienią prowadzono rutynowe 

poszukiwania owadów w ściółce leśnej nie stwierdzając większego zagrożenia, natomiast 

stwierdza się zwiększoną gradację kornika drukarza na pniach sosen również grupową. 

Zaprzestał działalności „Grill Bar” przy małym parkingu, sytuacja do dziś nie jest 

rozwiązana. Aura w 2017 r. była wyjątkowo łaskawa dla Lasu Wspólnoty. Przyjęcia i 

wzrost sadzonek były bardzo dobre. Nie stwierdzono zagrożenia p-poż. Brak interwencji 

straży. Były za to kradzieże drewna zarówno z pnia jak i ze stosów. Powiadomiono o tym 

policję i straż leśną.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że tym zbiornikiem p.-poż. powinien zająć się 

wójt, ponieważ jest on bardzo ważny w czasie pożaru i awarii sieci wodociągowej. Kowal 

nie ma skąd brać wody do gaszenia lasów. Wójt powinien się tym zająć i służby melioracji.  

Pan Zbigniew Wądołowski – Prezes Zarządu Wspólnoty Leśnej Rolników m. Kowala 
poinformował, że to jest wszystko w rękach Polskiego Przedsiębiorstwa Polskie Wody. 

Prezes ma nadzieje, że przy pomocy samorządów uda się to wykonać. To nie będzie tanie 

zadanie. Są plany samorządowe na wybudowanie ścieżki rowerowej do lasu. Jakiś akwen 

wodny byłby atrakcją zarówno dla turystów i mieszkańców.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji o 

funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie Powiatu Włocławskiego i przeprowadziła 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Komisja przyjęła Informację o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie Powiatu 

Włocławskiego, który stanowi załącznik nr 5do niniejszego protokołu.  

 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Włocławskiego.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. Przewodnicząca 
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Komisji poprosiła Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych o wprowadzenie do 

tematu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że  projekcie uchwały 

należy dokonać zmian Dziennika Ustaw, który jest zawarty w preambule. Projekt uchwały 

został zatwierdzony przez Zarząd Powiatu w dniu 6.07.2018, a w dniach 20.07. i 26.07 

zostały dokonane zmiany do ustawy o samorządzie powiatowym. Należałoby w tej uchwale 

zawrzeć prawidłowe zmiany. Naczelnik zaznaczyła, że prawidłowy zapis powinien brzmieć: 

Dz. U. z 2018 r. poz. 995, 1000, 1349 i 1432.  

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, kto jest z przyjęciem zmian 

zaproponowanych przez Panią Naczelnik i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

wstrzymało się-0 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków komisji, kto jest z pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały wraz z przegłosowanymi poprawkami i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania. 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego wraz z poprawkami, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że podobnie jak w latach ubiegłych organizowany jest 

konkurs Zieleń Naszej Małej Ojczyzny. Inicjatorką jest Pani radna Jadwiga Fijałkowska. Jest 

to już IX edycja tego konkursu. W skład komisji oceniającej zgłoszone wnioski wchodzi Pani 

Jadwiga Fijałkowska, Pan Eugeniusz Lewandowski oraz Przewodnicząca Komisji. W dniu 

dzisiejszym komisja zapozna się  z terenami zgłoszonymi do konkursu. Zostały złożone 2 

wnioski przez DPS w Kowalu oraz przez Miasto Kowal.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał , dlaczego tak mało instytucji się zgłosiło? 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że teren na których mogą być nasadzenia jest 

ograniczony. W konkursie mogą być zgłoszone tylko nowe obiekty zielone.  

Więcej głosów nie było.  

 

9) Zakończenie obrad Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonała dnia 10 

sierpnia 2018 roku o godzinie 11:30 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 
     Przewodnicząca Komisji  

                Środowiska  

 

            Alicja Sadowska 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska ……………………………….. 


